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י ל ח ר ל  ש ה  נ ח ל ו ש מ

שלום  וברכה לחברי יגור,

הקיבוצים  של  שלנו,  כך  הכל  השבועות  חג  שמחת  שוך  עם 
וההתיישבות העובדת, דיווח קצר על הנעשה.

בית  של  הממ״ד  ואת  השלום״  ״גשר  פרוייקט  את  סיימנו 
התינוקות במימון המועצה ובביצוע החברה הכלכלית.

אופניים  )פארק  ה״פמפטרק״  פרוייקט  על  העבודה  התחילה 
והחלקה( בשכונת המשתלה. סדר העבודה: תכנון המתקן על 
ידי הגוף המבצע, הכנת השטח והקמת המתקן, סיום משוער 

במחצית ספטמבר.    

תוכן  הגעתם  עם  לגן.  החדשים  המתקנים  הוזמנו   - שרון  גן 
התשתית, שכוללת את שטח הגן.

לתוכנית  בהתאם  וכבישים  שבילים  שיפוץ  עבודת  החלה 
על  עולים  שהצרכים  ברור  שנקבע.  מדרג  ולפי  ההשקעות 

)מנהלת הקהילה רחלי ברנדשפט(

להשקיע  שנה  כל  נמשיך  אם  הוחלט.  עליהן  ההקצאות 
בתשתיות, נוכל לסגור את הפער שנוצר במהלך השנים.

לערעורים  הקשור  עקרוני  בנושא  ולהחליט  לדון  ברצוני 
חוזרים ונשנים של חברים בעניינים שונים להנהלת הקהילה. 
לה  התשובה  את  מההנהלה  מקבלים  שאינם  חברים  היום 
את  שנשנה  ומצפים  אוטומטי,  כמעט  באופן  מערערים  קיוו, 

ההחלטה שהתקבלה על בסיס שיקול דעת ודיון ענייני.  
על חברים לתת דעתם על כך שבבסיס ההסכמות של החברה 
הקיבוצית עומדים מוסדות נבחרים. הנהלת הקהילה  נבחרה 
בצורה דמוקרטית ע״י החברים, על מנת ליישם את החלטות 

האסיפה בתחומים שונים.
ערעורים חוזרים ונשנים על החלטות ההנהלה, לא רק שהם 
יקר  זמן  גוזלים  גם  אלא  ורצינותה,  סמכותה  על  מערערים 
להשיג  ביכולתה  ופוגעים  אחרים,  בנושאים  לטיפול  הנדרש 
את המטרות למענן הוקמה, קרי, התייעלות וניהול שוטף של 

הקהילה לאור מטרותיה ויעדיה.

מאחלת לנו את היכולת לראות את ה״טנא״ המלא של החיים 
ביגור ולמלאו בתכנים שיקדמו את הקהילה.

ביום ה׳, כ״ז באייר תשפ״ג, 18.5.23

הבאנו לקבורה את חברנו

עזגד שלם  ז”ל
בית יגור אבל עם המשפחה

בכל  מחירים  עליות  הזמן  כל  יש  אצלנו  גם  הארץ,  בכל  כמו 
ועניין. לכן אנו נאלצים יותר מתמיד להעלות מחירים  תחום 
ולהיות עם יד על הדופק, כדי שנישאר במסגרות התקציב שלנו.

או  המרפאה  עבודת  שעות  לאחר  למיון  פנייה  ומזכיר:  שב 
לקבלת  לשר״פ  קודם  לפנות  יש  בארץ,  אחר  מקום  מכל 
בבקשה  אגרה.  לעצמכם תשלום  כך תחסכו  למיון.  הפנייה 

שימו לב והקפידו.

דרך  רק   - כוננית  כאחות  סווטיצקי  לספה  פנייה  מרפאה: 
והם  לשר״פ  לפנות  צריך  לעזרה ראשונה,  מי שזקוק  השר״פ! 

יפנו אליה, במידה והיא זמינה.      

החברים מתבקשים לא להיכנס לרוקח ולחדרי האחיות, אם 
נמצאים שם חברים המקבלים שירות, כדי לא לפגוע בצנעת 

הפרט.  

איל שריג

העובדים  רפואיים  מרכזים  שלושה  חולים  לקופת  כיום  יש 
אחה״צ עד 23.00: לין, זבולון, בי״ח כרמל.  חברים המעוניינים 
ביעוץ שאינו מחייב מיון, עדיף שיגיעו ישירות לאחד מהם, ולא 

ל״ביקור רופא״, כיוון שהם מחוברים למחשבי ״הכללית״. 
בכל שלושת המרכזים - אין החזר כספי מיגור.

מרפאת  כי  עולה  החצי-שנתית  מהבדיקה  שיניים:  מרפאת 
שיניים מתחילה להיות בהפסד, לכן החל מ-1.7 נחזור לתשלום 
חודשי של 80 ש״ח, כפי שהיה בתחילת השינוי.  אנו תקווה 
שזה יספיק. כמו בכל התחומים גם כאן יש התייקרויות. בתום 

הדיון השנתי נקבל החלטות לגבי השנה הבאה.   

ארוחת בוקר לגמלאים: גם כאן, לצערנו, אנו נאלצים להעלות 
שוב את המחיר ל-15ש״ח לחבר/ה, החל מה-1.7

בית יגור משתתף באבלם של

צביקה שנקר והמשפחה

על מות האחות

בת שבע גרין ז”ל
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הודעה   .1

טובופלסט  בעניין  הקודמות  האסיפות  בעקבות  בארי:  ספי 
ונושאים אחרים, אני חש שהאלימות המילולית אצלנו גוברת. 

אלא  כפייה,  ובלי  משטרה  ללא  פועלים  שאנו  החלטנו  כקיבוץ 
מבססים את התנהלותנו על נורמות פנימיות. באסיפות האחרונות 
הנורמות האלה קרסו או השתנו, ולא עלה בידי לקיים התנהלות 
אסיפות  לנהל  להמשיך  בכוונתי  אין  תקין.  ודיון  נורמטיבית 
באופן זה, ובד בבד לא ארצה לקבל את הסמכות להרחיק חברים 

מהדיון. 
לאחר  אסיפה  בוועדת  תפקידי  את  לסיים  החלטתי  זאת,  לאור 

סדרת האסיפות שיוקדשו לנושא סימון הדירות לשיוך. 

סדר עדיפות ואופן ביצוע סימון מגרשים )דיון ראשון(  .2

המיועדות  האסיפות  בשלוש  הדיון  נושאי  על  עבר  בארי:  ספי 
להחלטה  היום  סדר  שעל  הבהרה  תוך  להצבעה,  עד  להתקיים 

עומדת הצעת הצוות כמקשה אחת.

עופר אדר )פרוייקטור השיוך(: ראה דיווח נפרד.

שאלה: מה לוח הזמנים המשוער להמשך הפרוייקט?

עופר אדר: בשנה שאנחנו עובדים הספקנו הרבה. אנחנו שואפים 
לסיים את הסימון של דירות הקבע עד חגי תשרי הקרובים, ואת 

השאר לקראת החורף. 

גבי קרדוש: בעניין סימון המגרשים, האם יש גודל מגרש קבוע? 

אריאל לווינגר )עורך הדין שמלווה את יגור בתהליך השיוך(: 
רוב המגרשים ביגור הם משותפים עם מספר יחידות דיור בכל 
מגרש. יש לזה משמעות מבחינת דחיית תשלום לחברים ותיקים, 
ולכן אנחנו מאפשרים להם לזוז במידה ורצונם בכך. יש לזה גם 
גודל מגרשים,  משמעות מבחינת המחיר. אנחנו לא מדברים על 
אלא על “זכויות בנייה״, ואלה שוות לשותפים במגרש. אנחנו לא 

יודעים סופית מה גודל המגרשים ושיעור “זכויות הבנייה״. 

דפנה דורפמן: בעניין זכויות בנייה. בצמודי קרקע זה יחסית פשוט. 
יותר מורכב. קבענו קריטריונים לשוהם  זה  בבניינים משותפים 
המתכנן, ונאשרר אותם שוב. אחד מהם, ואני אומרת בזהירות, 
שתהיה אפשרות להרחיב כל דירה ל-120 מ״ר. מעבר לזה, לכל 
מגרש יש פונטציאל, עד כדי הריסת הבניין הקיים ובנייה מחדש. 
גבולות המגרשים יוגדרו על ידי הרחובות והשבילים הציבוריים, 
תהיה  בניין  שלכל  גם  נדאג  מחדש.  לתכנן  נצטרך  מהם  שחלק 
גישה משביל ציבורי. אנו נפגשים מדי שבוע ודנים בדברים האלה, 

השטחים הפתוחים, השבילים ויכולת  ההרחבה של הדירות.

אריאל לווינגר: נשתדל להגיע כמה שיותר מהר למצב, שבו נדע 
לכך.  מודעים  ואנו  לרעתנו  הזמן  חבר.  לכל  משויך  מגרש  איזה 
לא  קיבוצים  לאומיים,  עדיפות  איזורי  מפת  שונתה  השבוע  רק 
רחוקים )הזורע( ירדו מהרשימה. תנאי עסקות עם רמ״י הולכים 
ומתקשים וחשוב שנגיע מהר לסיום שלב הסימון לכל החברים. 
רשות  מול  להתקדם  נוכל  גמורה,  ברגע שרשימת הסימון תהיה 
המיסים ורשות מקרקעי ישראל, ואז נראה גם שמאי שמסתובב 

בשבילים ונותן הצעות מחיר. 

עופר אדר: כשהתחלנו את הפרוייקט, הקצבנו לצוות התכנון שנה 
ההצעה  את  להם  ולהגיש  המקומית  לוועדה  ההצעה  את  להכין 
על  חוזר  אני  בזמנים.  עומדים  אנחנו  בינתיים   .2024 בינואר 
האמירה, שאם נצליח להשלים את כל המהלך בחמש שנים זה 
יהיה יפה מאוד. עברה שנה. ישנם שני צווארי בקבוק: הראשון 
המקומית  בוועדה  הוא  שהתכנון  ליגור  יתרון  )וזה  התכנון  הוא 
ומשם  וחצי,  ורבע לשנה  בין שנה  לוקח  זה  ושם  ולא במחוזית( 
עוברים לצוואר השני, סימון המגרשים, שגם הוא יקח זמן רב. 
כמובן, יהיו ויכוחים גדולים תוך כדי שני המהלכים עד שנראה 

את הסוף. 

שאלה: מה לגבי התשלומים שחברים יצטרכו לשלם עבור השיוך?

אריאל לווינגר: כרגע אי אפשר לדעת מה תהיה השומה. השומה 
מורכבת מערך המגרש וערך הדירות. במקביל לסימון המגרשים 
להענקת  הרלוונטי  המידע  את  המיסים  לרשות  מדווחים  אנחנו 
ככל  מהר  להתקדם  מנסים  אנחנו  מולם  גם  בדירה.  הזכויות 
באלונים,  מספרים,  לזרוק  אותי  מכריחים  אתם  אם  האפשר. 
מגרשים של חצי דונם קיבלו שמאות של 1.2 מליון ש״ח. במעיין 
צבי - 3 מיליון ש״ח. אין לי מושג כמה תעלה הקרקע ביגור. זה 

תלוי זמן ותלוי שמאי. 

שמאי  לנו  יש  יעילים,  ונהיה  זמן  נבזבז  שלא  כדי  אדר:  עופר 
שמלווה אותנו בתכנון, וההערות שלו נלקחות בחשבון כבר בשלב 

התכנון. 

בשנים  תימשך  ביגור  הדיור  שמצוקת  צופה  אני  קול:  אביהו 
כחבר  ישתפר.  שהמצב  הציבור  את  להשלות  וחבל  הקרובות, 
בצוות השיוך אנחנו צריכים לחשוב על פתרון המצוקה הזאת. דרך 
אחת היא במניעת המצב שבו חברים שעושים שיפוץ מחזיקים 
שתי דירות. רוב החברים לא יודעים להתעסק בשיפוץ, ולכן זה 
על  עבודות השיפוצים  כל  להטיל את  יש  ונמרח.  נתקע  לעיתים 
שייקח  סיבה  אין  מקצועית,  בצורה  נעשה  כשזה  הבניין.  צוות 
יותר מכמה חודשים. דרך אחרת היא שיגור תרכוש את הדירות 
של חברים שנפטרו ואין להם יורשים ביגור, ותמסור אותם לפי 

שיקוליה. 

ולא  מאוד,  יקר  להיות  עלול  נפטרים  זכויות  פדיון  קינן:  אודי 
בטוח שזה נכון לנו מבחינה כלכלית.

גבי קרדוש: האם צוות התכנון חשב על בניית דירות לגובה? 

דפנה דורפמן: אנחנו עוסקים בזה, גם דרך “פינוי בינוי״. התב״ע 
מאפשרת 3 קומות )וניתן לבקש קומה 4 בהקלה(. אנחנו מתכננים 
אוטומטית  בונים  לא  כבר  שיתפנו.  מגרשים  לגבי  גם  זה  את 
ביגור צמודי קרקע. בתכנון הקמת בניין 4 קומות במקום “בניין 

האופנוע״ )מתחת לשובך של אלכס לבנה(.

אודי קינן: אולי לחלק מהציבור נראה שאנחנו עובדים בעצלתיים. 
זה ממש לא ככה. אנחנו עובדים במרץ ובאפקטיביות. יש עיכובים 
העבודה  על  השיוך  ולצוות  אדר  לעופר  מודה  בנו.  תלויים  שלא 
הטובה והנמרצת. אני אופטימי. מה שקיבוצים אחרים עשו ב-20 
זמני  סירוב  במחיר  היתר  בין  בפחות,  לעשות  נצליח  אולי  שנה, 
יכולים להענות  ואיננו  לחזור  ובנות, הרוצים  בנים  לבקשות של 

לבקשותיהם. 

ה פ י ס א ת    ב י ש י
אסיפה מיום 24.5.2023   יו״ר: ספי בארי        
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סימון  על  ההחלטה  הצעת  את  הצגנו  האחרונה  באסיפה 
המגרשים. אני רוצה לחזור ולהציג את עיקריה תוך מתן 

דגשים על מספר נקודות.

ההסדר  מתבסס  על  הסדר  הזיקה,  שקבע  את  שלושת 
היסודות המרכזיים לסימון הדירות – מי שגר בדירת קבע 
ורוצה בכך, דירת הקבע שלו תסומן לו כדירת השיוך. מי 
שגר בדירת מעבר וירצה שדירתו תהיה דירת השיוך שלו 
יבקש זאת מהקיבוץ. ובמידה ואין מניעה תכנונית, הדירה 
דירות,  נסמן  החברים  לשאר  לשיוך.  כדירה  לו  תסומן 
המוצע  ההסדר  הראשונות.  הקטגוריות  בשתי  שאינן 

עוסק בקבוצה האחרונה.  

על מנת להקל את ההתמודדות עם הניסוחים המשפטיים, 
אני מצרף  מילון  מושגים,  שיסייע  ויפשט  את  המינוחים 

המשפטיים.

לב  הוא  המגרשים  לסימון  העדיפות  בסדר  העוסק  הפרק 
ההסדר, הוא מגדיר מי הם הזכאיים לסמן דירה ובאיזה 
צוות  חברי  של  הערכים  את  מבטא  העדיפות  סדר  סדר. 

השיוך. 

הראשונים בסדר הבחירה הם חברים הגרים בדירות קבע, 
מכיוון  מדירתם.  לעבור  יצטרכו  תכנוניות  בעיות  ובגלל 
שגר  למי  בהתקדמות  עדיפות  נתנו  הזיקה  שבהחלטת 
הגרות  ומשפחות  בדירות הקבע, אנחנו חושבים שבמידה 
בדירות אלו יהיו חייבות לצאת מהדירה שלא מרצונן, נכון 
תהיה  זו  להערכתנו,  הראשונה.  העדיפות  את  להם  לתת 

קבוצה קטנה מאוד של משפחות.

רשות מקרקעי ישראל מאפשרת למי שהיה חבר/ת קיבוץ 
נוחים  תשלום  תנאי  ותיקים(  )חברים  ה–27.3.2007  לפני 
לקבלת  שהדרישה  אלא  יותר(.  נוחים  מחירים  )לא  יותר 
הטבה זו, היא שבמגרש שבו גרים חברים ותיקים יגורו רק 
נאפשר  שנייה  שבעדיפות  מציעים  אנחנו  ותיקים.  חברים 
למשפחות הוותיקות שרוצות בכך לעבור למגרש, ששותפות 
בו רק משפחות ותיקות, בכך נקל עליהן את תנאי התשלום. 
בהמשך ההסדר, אנחנו מציעים שצוות שיוך הדירות יוכל 

לסמן מגרשים שייעודם יהיה רק למשפחות ותיקות. 

בהמשך התהליך נסביר ביתר פרוט את מבנה התשלומים 
ואת ההבדל בין חברים ותיקים לחדשים.

כל  את  כוללת  ביותר  והחשובה  העיקרית  הקבוצה 

היום  הגרות  משפחה(  היא  או  הוא  יחיד  )גם  המשפחות 
בדירות מעבר או בדירות זמניות שונות ולא ירצו או יוכלו 
פתרון  לתת  בא  לדעתי, הסדר הסימון  בדירתם.  להישאר 

מתאים ונכון לכל משפחה בקבוצה זו.

הזיקה  ביום  סיעודיים  שהיו  מי  היא  הרביעית  הקבוצה 
וכבר לא גרו בדירות שלהם. לאחריהם בסדר העדיפות הם 

מי שהיו בחופשה מיוחדת מהקיבוץ במועד הזיקה.

אחרת  לדירה  לעבור  וירצו  קבע  בדירות  הגרות  משפחות 
מכל סיבה שהיא, יוכלו לעשות זאת בעדיפות השישית. כל 
משפחה כזו תיפגש קודם עם צוות פנימי שלנו, שיסביר לה 
היא  מה  לקראת  מנת שתבין  על  המהלך,  את משמעויות 

צועדת. הקבוצה השביעית היא היורשים. 

להחלטות  בהתאם  יהיה  קבוצה  כל  בתוך  הבחירה  סדר 
יגור על הוותק לסימון דירה. ההחלטה היא שהוותק הוא 
לפי הוותיק במשפחה, והחישוב הוא נקודה אחת לכל שנה 
)כולל  הוותק  בגין  נקודות  שלוש  בתוספת  החבר/ה  בגיל 

צבא ושנת שרות( לכל שנה. 

אופן ביצוע הסימון יהיה בדרך הבאה - נגדיר את השותפים 
בכל קבוצה זכאית ונגדיר את רשימת כלל הדירות לבחירה. 
כך כל משפחה, שיגיע תורה לבחור דירה, תדע מה מצאי 
הדירות ממנו תוכל לבחור. יש אפשרות שהדירה שמשפחה 
אפשרות  גם  יש  הבחירה.  במועד  פנויה  תהיה  לא  תבחר 
אינה  הבחירה  נבנתה.  לא  שעוד  דירה  למשפחה  שנסמן 
משפחה  לכל  נותנת  אבל  לדירה,  מידי  מעבר  מבטיחה 
אופק. תהליך הסימון יסתיים )לכל משפחה באופן פרטני( 
בחתימה של המשפחה והקיבוץ על סימון הדירה. חתימה 

זו תבטיח שהדירה היא דירת השיוך שלה.

היום המקבע  בין  עוסק רק במי שהתגרש  פרק הגרושים 
ההצעה   .)11.11.2022( הזיקה  מועד  ועד   )1.5.2014(
דירה.  לעצמם  לסמן  זו  בתקופה  הגרושים  לכל  מאפשרת 
מכיוון שעדיין לא הגענו להסדרים הכלכליים )מול רשות 
מקרקעי ישראל וההסדרים הפנימיים( השארנו את שאלת 
ההתחשבנות על הדירות להמשך הדיון. מי שיתגרש לאחר 

יום הזיקה, לא יהיה זכאי לשיוך דירה.

המעבר  בהסדרי  היורשים  בזכויות  עוד  עוסק  ההסדר 
מדירה לדירה בתקופה שבין סימון הדירה למעבר אליה. 
ההסדר מעביר את כל הסמכויות לסימון הדירות מהסדרי 

הסימון הקודמים, כולל אוגדן הדיור להסדר זה.

עופר אדר פרוייקטור השיוך

דיווח על השיוך
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אחרי כל הנושאים הטכניים חשוב לי להדגיש מספר דברים:
תנאי לשיוך דירות ביגור הוא סימון דירות לכלל החברים, 
אחרת רשות מקרקעי ישראל לא תאפשר את מהלך שיוך 
דירה  יבטיח לכל משפחה  הדירות. תהליך סימון הדירות 

משוייכת.

העובדה שמשפחות רבות חיות במצוקת דיור ואינן רואות 
פתרון לבעיה זו, היא אחד הקשיים הגדולים איתם כולנו 
מתמודדים. סימון הדירות ייתן לכל משפחה אופק ובהירות 
מה צפי הדיור שלה, מתי תקבל דירה והאם תצטרך לבנות 

יצור הקלה משמעותית  או לשפץ אותה. אני מקווה שזה 
במתחים הקיימים היום.

לסיכום, תהליך הסימון הוא תהליך מורכב מאוד. ברמה 
אחת  היא  גר  אני  בית  באיזה  ההחלטה  המשפחתית 
לקיבוץ  גם  מקבלת.  משפחה  שכל  המורכבות  ההחלטות 
אותנו  המחייב  מאוד,  מורכב  מהלך  הוא  הסימון  מהלך 
למתן פתרונות פרטניים לכל משפחה שתזדקק לעזרה תוך 
שמירה על ההחלטות שקיבלנו. בצוות השיוך נחפש מודל 

עבודה של צוות יישומי, שילווה כל משפחה בתהליך.

מילון מושגים
לקראת הדיון על הסדר סימון המגרשים מצורף “מילון מושגים״. מטרת המילון להבהיר כל אחד מהמושגים המופיעים בהסדר 

בלשון פשוטה ברורה ובהירה, כך ניתן יהיה לסייע בהבנת המושגים המשפטיים המופיעים בהסדר.

תהליך שיוך הדירות במתווה סימן ד׳, פרק 8.4 - מדיניות רשות מקרקעי ישראל נקבעת על ידי החלטות של מועצת מקרקעי 
ישראל. בעבר מוספרו החלטות אלו )לדוגמה החלטה 751, החלטה 979( אולם כיום החלטות אלו מקובצות בקובץ החלטות 
אחד. סימן ד׳ בפרק 8.4 הוא כיום ההפניה להחלטת השיוך “הישיר״ מה שבעבר כונה “החלטה 979״, המקנה לקיבוץ את הזכות 

להפנות חברים לצורך רישום זכויותיהם ברמ״י תוך מתן הטבה כספית משמעותית. 

מועד הזיקה - 11.11.2022 המועד בו אישרה אסיפת קיבוץ יגור את יצירת הקשר בין כל חבר לבית הקבע שלו, כך שבמועד 
השלמת תהליך שיוך המגרשים, יוכל בית האב לשייך את המגרש )או חלקו( בו נמצאת דירת הקבע שלו.

בית אב - יחידה משפחתית שיכולה להיות מורכבת משני בני זוג המקיימים משק בית משותף או יחיד/ה )רווק/ה, אלמן/ה, 
גרוש/ה(.

היום הקובע - 27.3.2007, הוא המועד שנקבע בפסק דין של בית המשפט העליון, כמועד שממנו נבחן מעמדו של חבר כחבר 
ותיק או כחבר חדש. המשמעות היא שחברי קיבוץ שהתקבלו טרם מועד זה )“חברים ותיקים״( זכאים להסדרי תשלום שונים 

)וזאת בניגוד לגובה התשלום( מהסדרי התשלום של החברים שהתקבלו לאחר מועד זה )“חברים חדשים״(.  

היום המקבע - הוא היום שקבע קיבוץ יגור כיום בו נבחנת הזכאות לשיוך מגרשים - 1.5.2014. המשמעות היא שמי שהיה חבר 
הקיבוץ באותו מועד זכאי לשיוך מגרש, גם אם הלך לעולמו לאחר מועד זה.

תשריט חלוקה - על מנת לערוך שיוך מגרשים יש לבצע הליך תכנוני בו שטח המגורים של  אזור המגורים. שטח זה מחולק 
למגרשים. התוכנית תקבל בהמשך הדרך את אישור הוועדה המקומית לבנייה והיא תואמת את דרישות רמ״י בכל הנוגע לשיוך 

מגרשים. 

מגרש מיועד לשיוך - מגרש שיוגדר במסגרת תשריט החלוקה, העומד בדרישות רמ״י.   

מגרש משותף - מגרש עליו נמצאות לפחות שתי יחידות מגורים או יותר, ולכן הזכויות במגרש נרשמות על שם כלל השותפים 
במגרש ולא על שם בית אב אחד.

בית אב יוצא - בית אב שעקב דרישות תכנוניות לא יוכל לשייך את המגרש עליו מצויה דירת המגורים הנוכחית שלו. בית אב 
יוצא יהיה זכאי לסמן דירת מגורים במגרש אחר בהתאם לסדר העדיפות הקבוע בהחלטת סימון המגרשים.

חברים ותיקים המתגוררים במגרש בו סומנה דירת קבע לחבר חדש - רמ״י קובע שתנאי התשלום )ולא המחיר( הם שונים 
בין החברים הוותיקים לחדשים, כאשר חברים חדשים נדרשים לשלם את מלוא התשלום בגין זכויותיהם במגרש ללא אפשרות 
לדחיית התשלום. עוד קובע רמ״י, שבמגרש משותף בו כלולים חברים ותיקים עם חברים חדשים, תנאי התשלום של החברים 

הוותיקים יהיו בדומה לחברים חדשים ללא אפשרות לדחיית התשלום.

צוות השיוך יהיה רשאי לקבוע מגרשים, אשר ביחס אליהם תינתן אפשרות הסימון אך ורק לחברים שהיו חברי קיבוץ לפני 
ה-27.03.2007 - הצעה זו מאפשרת לחברים הוותיקים תנאי תשלום נוחים יותר מאשר במגרש שבו יש ותיקים וחדשים ביחד.

בתי אב של חברי קיבוץ שלא הוגדר עבורם מגורי קבע - משפחות שאינן גרות בדירות קבע.
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נוקי נויפלד

הקרובות,  לשנים  תכניות  מתכננים  אנחנו  בשנה  שנה  כמידי 
אך הלא צפוי והלא ידוע מאתגר אותנו מחדש.

אי הבהירות הפוליטית, שבה נמצאת מדינת ישראל, משפיע 
מאוד על העולם העסקי, שאנחנו חלק ממנו.

הגלם משפיעות  וחומרי  בתחומי התשומות  המחירים  עליות 
עינו ישירות בעסקים ועל כל אחת ואחד מאתנו בחיי היום 

יום.
רשתות השיווק, שכוחן במשק מופרז ומוגזם, מתנהלות כשריף 

בעיירה, ומעלות מחירים ללא הפסק.
ההוצאה  בהקטנת  היטב  ניכרת  האזרח הקטן  על   ההשפעה 

הפרטית ו״ישיבה על הגדר״.
ולקיחת  יקר,  להיות  לכסף  גורמות  במשק  הריבית  העלאות 

הלוואות לא כדאית.
יגור  עסקי  על  ישירות  משפיעים  אחרים,  וגורמים  אלה,  כל 

בחקלאות, בתעשייה ובעולם הפנאי.

לגין
ב״לגין אריזות מזון״ כעת תקופת שיא. התוצרת החקלאית 
זורמת למפעלי השימורים, היכן שממתינות להן הקופסאות 
 ,2022 משנת  יותר  טובה  בצורה  התחילה   2023 שנת  שלנו. 
שהיתה שנת שמיטה ובמהלכה פרצה המלחמה באוקראינה. 
תקוות  ויש  חזקה,  נראית  החקלאית  העונה  לעכשיו,  נכון 

לסיכום שנתי טוב יותר. 
מספר  אחרי  ביותר.  מאתגרת  שנה  חווים  אנו  בטובופלסט 
שנים של הפסדים כבדים, המליץ הדירקטוריון לחברי יגור על 
הפסקת הפעילות. ההצבעה בקלפי הנחתה, בלב כבד ובצער, 

את הדירקטוריון לבצע את המהלך.
מאז אנחנו פועלים במספר כיוונים: עצירת קווים מפסידים, 
עדכון מחירי המכירה לעלויות הייצור ויציאה משווקים שאין 

לנו בהם יתרון. כל זאת, במטרה לנסות ולעבור מהפסד לרווח, 
או לפחות לאיזון, ולצמצמם, ככל הניתן, את מספר העובדים 

שנאלץ להיפרד מהם.
לא הכול בידנו, חלק מהפעולות דורשות שיתוף פעולה מצד 
שחלק  נראה  ועוד.  עובדים  לקוחות,  העסקיים:  שותפינו 
מהפעולות נושאות פרי. להערכתנו, במהלך חודש יוני נדע טוב 

יותר לאן פני החברה.
זו,  הזדמנות  לנצל  טובופלסט, מבקש  לגין  מנכ״ל  שפי,  אורי 
שעובדים  אריזות״,  ״לגין  לעובדי  רבה  הערכה  להביע  כדי 
טובופלסט,  ועובדי  גדול,  עומס  תחת  האחרונים  בחודשים 
שלמרות אי הוודאות, ממשיכים לעבוד, כדי שהפעילות בטווח 

הרחוק תימשך. 

רפת
והעבודה  האחרונות,  בשנים  שנעשו  ההשקעות,  לשמחתנו, 
מרשימות  מקצועיות  תוצאות  מניבות  הצוות  של  המסורה 
בתנובת  והן  העדר  בבריאות  הן  קודמות,  לשנים  בהשוואה 
ל–5  להגיע  והכוונה  ליטר,  מיליון   4.5 נייצר  השנה  החלב. 

מיליון ליטר בשנים הקרובות. 

גידולי שדה
להיות  שמתוכננת  העונה  של  בעיצומה  נמצאים  אנחנו 

אינטנסיבית וארוכה.
האחרונות  והשתילות  הזריעות  את  סיימנו  החודש  בתחילת 
יפה  נראים  והבצל  הכותנה  שטחי  והעגבניות.  התירס  של 

ומתפתחים בהתאם לתכניות.
נקצרו,  כבר  לתחמיץ(  חיטה  )ביניהם  חורף  מגידולי  חלק 
יבולים  צופים  ואנו  יפה,  נראה  והבצל  החימצה  קציר 
מנצלים  ואנו  מאוד  גבוהים  הבצל  מחירי  במיוחד.  גבוהים 
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את הביקושים הגבוהים.
הענף עשה קפיצת מדרגה טכנולוגית בתחום הציוד והבקרה. 
ו-7  דונם   3200  - למשל בתחום ההשקייה, השקיה בטפטוף 

קו-נועים - 3000 דונם.
הגידולים העיקריים שלנו: 2000 דונם כותנה, 1400 דונם תירס 
לתחמיץ, 600 דונם עגבניות לתעשייה )מחירם עלה דרמטית 
עקב מחסור גדול בשוק העולמי(, 400 דונם בוטנים, 380 דונם 

בצל, 180 דונם תירס מתוק לשוק.
 370 של  בשטח  שלנו  האבוקדו  לקטיף  הבכורה  שנת  השנה, 

דונם. המחירים צפויים להיות גבוהים והיבול נראה טוב.
שנים רבות שבגד״ש עובדים כ-10 חברים מיגור. התמקצעותם 

משפיעה לטובה על תוצאות הענף והישגיו.

משתלות יגור
משתלות יגור סיימו את השליש הראשון של השנה בהישגים 
גבוהים מהתכנית. אין ספק שבניגוד לשנה שעברה, השנה מזג 

האוויר שיחק לטובתנו.
מי מחברי יגור שמגיע למשתלה, לשטוף את העיניים, לקנות 
מדי  פניה  משנה  אותה  רואה  הראש״,  את  “לנקות  סתם  או 
שטחי  ישיבה,  פינת  עם  ומאפים  קפה  עגלת  נוספו  חודש. 

מסחר, עיצובים חדשים ומוצרים חדשים.
לפעול  חזרה  בשנים האחרונות  שהוזנחה  העסקית  המחלקה 

במרץ רב והתוצאות טובות.
השולחנות  השקיית  שידרוג  ע״י  עברה  הבית  צמחי  חממת 
בהשקייה אוטומטית בהצפה. וכך התפנה יותר זמן ליועצים 

לייעץ ללקוחות.
צוות המשתלה מונה כ–28 חברים מיגור במגוון תפקידים.

חדשה:  במתכונת  הטבע״  “טעם  פסטיבל  התקיים  לאחרונה 
ילדים.  הצגת  הופעות,  במת  תבלין,  מבצעי  מזון,  דוכני 
חדשים  קהלים  ולמשוך  החשיפה  את  לקדם  נועד  הפסטיבל 

שאינם מכירים את משתלות יגור.
מקצועי  וידע  שם  בעל  ארצי  מותג  היום  היא  יגור  משתלות 

ברמה גבוהה מאוד.

חוצות יגור
הרשויות  מבחינת  גדול  מהפך  עבר המתחם  האחרונה  בשנה 
)צעד גדול ליגור(. בחצי השנה האחרונה נפתחה חנות “גולד–

סטוק״, וממש לא מזמן נחתם, בשעה טובה ומבורכת, חוזה 
לפתיחת בית מרקחת. פתיחת קו המטרונית חשף את המקום 

לקהלים חדשים וכל השוכרים נהנים מפריחה בעסקיהם.
אנחנו מקדמים תכניות רבות להמשך פיתוח המקום. 

כ״תחנה  החדשה  במתכונתו  יגור  חוצות  שמתחם  ספק,  אין 
ופתיחת שימושים  לנו לקבל הקלות רבות  מרכזית״ מאפשר 
שבעבר נתקלו בסירוב מהרשויות. לפני מספר חודשים התחלנו 

לארגן את מבנה התב״ע החדשה של המתחם.
נוספות, על  לפעילויות  המקום  את  ולפתח  להמשיך  ברצוננו 

מנת לאפשר שימושים חדשים המשתלבים עם המטרונית.

באלגן
פארק  תקדים.  חסרת  עשייה  בתנופה  נמצאת  באלגן  חברת 
ימי  ברוב  מאוד  ועמוס  החורף  מתרדמת  יצא  השעשועים 

השבוע. כדאי להעיף מבט למגרש החניה מידי פעם. 
חדשה,  קטנטנים  רכבת  בקליטת  עסוקים  אנו  אלה  בימים 

שתחליף את הרכבת הישנה ששירתה אותנו 20 שנה.
נחת  הרבה  חווים  אנו  שלנו  ניהול הקאנטרי-קלאבים  בזרוע 
משיתוף הפעולה הפורה עם רשת “גרייט–שייפ״ ופועלים במרץ 

על מנת להבטיח את המשך הצמיחה במשותף.
אירועים  בשלל  עמוסות  הצוות  ידי  הבר  שירותי  בגזרת 

וחתונות, ומורגשת קפיצה גדולה בפעילות.
מספר המבקרים מרשים ביותר. עבודת הצוות נעשית בצורה 
מקצועית והתוצאות בהתאם. כולנו תקווה, שתחילתה יוצאת 

הדופן של העונה מבשרת על הבאות.
לאור תחילת העבודות בשכונת הבריכה, התחלנו לפני כשמונה 
של  המזרחי  לצדו  באלגן  פארק  להעתקת  להיערך  חודשים 
הנדל״ן  בתחום  רבים  בסעיפים  כמו  יגור.  חוצות  מתחם 

וההיתרים, הזמן עובר לאט והאישורים לא ממהרים להגיע.
חושבים,  בהחלט  אנחנו 
שמהלך כזה יהיה טוב לשני 
והתכנית  במידה  הצדדים. 
האישורים,  את  תקבל 
נקים במרחב שיתפנה בניין 

משרדים.

החורשה
פעילות  את  הארכנו  השנה 
הראשונות  החתונות  הגן. 
סוף  לקראת  התקיימו 
אפריל וסיום העונה הוארך 

עד לחודש אוקטובר.
מחברות  אחת  את  החלפנו 
לשפר  מנת  על  הקייטרינג, 

את השירות והאוכל. 
נאלצנו  שעברו  בשנים  כמו 
לשפץ ולתקן מספר מקומות 
בגן, בעיקר מטעמי בטיחות 
האוויר.  מזג  והשפעת 
באופן  צומצמו  ההשקעות 
ההכרחי  למינימום  דרסטי 

בלבד.

משתלה

שולחן השקיה אוטומטית

טעם הטבע

קרון קפה
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לאחר שנים רבות, נזכה להשיא השנה בחורשה זוגות מיגור. 
הצפי - לסיים את העונה עם 80 אירועים.

נצטרך  הבריכה,  בשכונת  הבנייה  התחלת  עם  זה,  כל  ואחרי 
לקבל החלטות כבדות משקל לגבי עתיד המקום.

בית אחווה
הקורונה.  מהגבלות  רשמי  באופן  יצאנו  אפריל  חודש  בסוף 
עבר  אחווה  בית  ודאות.  אי  מלאת  מטלטלת  תקופה  תמה 
המסור  הצוות  כבוד,  מעוררת  הקשה בצורה  התקופה  את 
והמקצועי ידע לשמור על הדיירים בריאים ומנע את חשיפתם 
למחלה. זאת, בניגוד למקומות דומים אחרים שעברו חוויות 

קשות. על כך מגיע לצוות ולעומדת בראשו כל הכבוד.
את  העליונה  בקומה  שפתחנו  אחרי  המבני:  השיפור  בתחום 
ארבעת החדרים החדשים לדיירים ושיפצנו את חדר האירוח 
הגדול, אנחנו נכנסים לשלב השני שבו נשפץ בקומה העליונה 

עוד חמישה חדרים באותה מתכונת.
הוכנסה תוכנה ייעודית לשיפור איכות הטיפול.

אנחנו מנהלים תהליך של צמצום תרופות מיותרות למטופל 
ומונעים בכך הפחתת סיכוי לבעיות וסיבוכים.

התחום החשוב ביותר - החברתי: כאן שותפים לפעילות גני 
הילדים שלנו, ילדי בי״ס היסודי , ילדי בי״ס התיכון וחברים 
רבים. תרומתם הנפלאה יוצרת רגעי שמחה ותחושת מעורבות 

במרקם החיים.  

מטבחי יגור
הנגרייה.  הוא  הכלכלית  ההאטה  את  שסופג  העסקים  אחד 
פתיחת השנה היתה קשה ומספר ההזמנות ירד מאוד לעומת 
היה  המנהלת,  טלי,  של  להתייעלות  ראשון  צעד  התכנית. 
בתחום  הנוספת  הפעילות  את  אחת.  מעצבת  עם  להישאר 
לקחה טלי על עצמה. התייעלות נעשתה גם בנושא ההובלות 
וההרכבות, שינויים בציוות ופרסום בתחומים שבעבר ויתרנו 
בקצב  גדול  שיפור  רואים  אנחנו  האחרון  בחודש  עליהם. 

ההזמנות ובהחלט מרגישים כי התחום מתעורר.

חממות העלים
שנת 2022 הסתיימה ברווח נאה לאחר שנים רבות של דשדוש 
במקום. הרבעון הראשון של שנת 2023 התחיל קשה כמו כל 
השדות הפתוחים  יבולי  עם  שהתחרות  כיוון  ראשון,  רבעון 
גדולה ופרועה. ענף העלים סופג מכה גדולה מהשפעת המיתון 
ועליות המחירים, והדבר מורגש בהזמנות של רשתות השיווק.
את חודש אפריל סיימנו בצורה טובה וצמצמנו את הפערים. 

כרגע אנחנו עומדים בתכנית. אנו נערכים למחצית השנייה של 
השנה, שהיא העונה העיקרית מבחינתנו, סל המוצרים שלנו 
ממשיך להתרחב. בנוסף לגידולי העלים שאנו מייצרים, אנחנו 
משווקים עגבניות שרי, תירס מתוק לבן, פלפל חריף, ברוקולי, 

עגבניות מגי, ולבבות חסה. 
זנים חדשים של חסה שהתחלנו לגדל ולשווק הם מסוג “לליק 
אדום ירוק״, שנהפך למוביל הביקושים, ו״ליטל ג׳ים״, שנמצא 

לקראת סיום הפיתוח.
בסככות הטרקטורים של מתחם הגד״ש הקמנו חדרי קירור, 
נתחיל  השנה  סוף  ולקראת  האריזה,  סככת  את  הגדלנו 

להשתמש בבית הרשת המערבי.
מנת  על  המסחרי,  בצד  הענף  בפיתוח  מאוד  עסוקים  אנחנו 
מיגור.  חברים   5 מעסיק  הענף  נוספים.  לתחומים  להיכנס 
להיות  זכינו  “קארפור״,  רשת  של  פתיחתה  עם  אלו,  בימים 

ספק מרכזי של הרשת בתחומים אותם אנו משווקים.

נדל״ן
ענף הנדל״ן הוא מנוע הצמיחה של יגור. הענף מתקדם בצעדים 

גדולים ומנסה לנצל את שלל ההזדמנויות הניקרות בדרכו.
בצד זה, יגור נמצאת תחת איום כבד על כל שטחי החקלאות 
שברשותה. לזה אנחנו מקדישים את מירב זמננו. בזמן הקרוב 

נקיים אסיפת חברים בנושא.
תדלוק  תחנת  נחנכה  ממש  אלו  בימים  סונול:  הדלק  תחנת 
המימן הראשונה בארץ. תחנת יגור נבחרה להיות הראשונה, 

מה שחייב את חברת סונול לפתח את כלל התחנה.
על  חברות  שתי  עם  במו״מ  אנחנו  המזרחית:  הלולים  חוות 
אנחנו  במקביל,  ולוגיסטיקה.  אחסון  לצרכי  החווה  פיתוח 
עובדים מול הוועדה המקומית לקבלת אישורים לשינוי ייעוד 
על  לשמור  שלנו  הרצון  היא  הנ״ל  בשטח  הבעיה  ושימוש. 
נגישות נמוכה של כלי רכב לאזור מסיבות של איכות החיים 

שלנו, דבר שמנוגד לאינטרסים של השוכרים. 
המקום  להפיכת  בבדיקות  אנחנו  הדרומית:  הלולים  חוות 
שהצריכו  כלכליות  בדיקות  נעשו  הייטקי.  חקלאי  לגידול 
כמה  ייצאו  כשבועיים  בעוד  במתווה.  קטנים  לא  שינויים 
מחברי אחי״ג לראות את המוצר ולאחריו נקיים דיון ויתקבלו 

החלטות.
נמשכת  הפנימיים  בחלקים  הבנייה  שוטר״:  “סמארט  בניין 
במלוא המרץ ולאחריה יבוא סיום הבניין מבחוץ. את בניית 
בשבועיים  נסיים  הדרומי,  בצדו  שנמצא  החנייה,  מגרש 
חשמליים  לרכבים  טעינה  ויותקנו בו עמדות  הקרובים 

לשימוש הדיירים שבסביבה.

לסיכום 
אנחנו עומדים בפתחה של תקופה לא פשוטה ורבת אתגרים 
שרובם  פנימיים  ואתגרים  בשליטתנו,  ממש  שלא  מבחוץ, 
דווקא כן. לאחר 5 שנים בהפרטה אנחנו עדיין מתנהלים בשלב 
ביניים, בין אורח החיים הקודם, המסובסד והמרופד, לאורח 
החיים החדש בו בחרנו. השרותים הקהילתיים, שחלקם היו 
אמורים כבר לעבור לאחריות החברים, עדיין משולמים מכספי 

הקהילה ועסקיה, במקום שיעברו כדיבידנדים לחברים. 
עסקי יגור חזקים, יציבים, מתפתחים, משנים כיוונים ופורצים 
למקומות ולעיסוקים חדשים. בשנים האחרונות אנו מצליחים 
יותר ויותר להעביר רווחים לצרכים ולשימושים של הקהילה.

אני חדור אמונה ואופטימיות, שלמרות כל הקורה מסביבנו, 
יגור תמשיך להתפתח, לשגשג ולראות ברכה בעמלה.

גרה ביקנעם, אמא לבת ובן )15, 12(, מעצבת פנים עם התמחות 
במטבחים. בשנתיים האחרונות עבדה בנגריה כמעצבת, ולאחרונה 
החליפה את נתנאל אדלר בניהול. תשמח לפגוש חברים מיגור, 

בכל שלב של תכנון ועיצוב המטבח.

טלי פורקוש
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הגיעה אלי בקשה מבית הספר היהודי לחקלאות בהנובר 
גרמניה, בו למד סבי, שלמה אורן ווינברג ב-1906, לארגן 
שאלות  הרבה  ללא  לארץ.  המגיעה  למשלחת  ביגור  סיור 
הסכמתי. בליבי חשבתי, כבר אירחתי בעבר אנשים מהעיר, 

שגילו עניין בפועלו של סבי, אז למה לא? 

כאשר מועד הביקור התקרב, נפניתי לקרוא את הפרטים 
את  פותח  אני  המבקרים.  הם  ומי  המבוקש  הביקור  של 
בית  של  רשמית  משלחת  שזוהי  ומגלה  הנלווים  הקבצים 
הנבחרים של סקסוניה תחתית בראשות הנשיאה המלווה 
במספר סגני נשיאה. עכשיו התחלתי להתרגש, אם לא לומר 
לחשוש מעט, האם האירוח מכובד מספיק, מה צריך להיות 
קוד הלבוש ועוד כהנה וכהנה. בסוף החלטתי שהאוטנטיות 

והמפגש האנושי הלא פורמאלי הם החשובים באמת.

שיצטרפו  גרמנית,  דוברות  צעירות  נשים  לשלוש  פניתי 
קיבוץ  כחברות  נסיונן  את  האורחים  עם  וישתפו  למפגש 
מורן  קרולין  בירמן,  איריס  ליגור:  והצטרפו  לארץ  שעלו 

ומריס קוטליאר נענו לאתגר בשמחה.

המבקרים  במרכז  לסיור  אותם  לקחתי  המפגש  בתחילת 
יגור, מתשעה חלוצים,  על ההיסטוריה של  וסיפרתי להם 
והתיישבותם  שעלו לפלשתינה בשלהי התקופה התורכית 
יגור  של  ביסוסו  עד  וקדחת,  ביצות  המוכה  זבולון  בעמק 

כקיבוץ הגדול בארץ במשך עשורים רבים. 

יגור  של  מתפקידה  עמוקות  התרשמו  שהאורחים  כמובן 
וכוח המגן. פרק החינוך הזכיר  ומקומה בהקמת המדינה 
לאחת מהן את חוויותיה בבית ילדים בגרמניה המזרחית, 

אמנם לא באמת הבנתי מה היא סיפרה לחבריה, כי היא 
דיברה גרמנית, אבל היא נורא התרגשה למראה השמרטף 

וכאשר דיברתי על חברת הילדים כקיבוץ בזעיר אנפין.

סבי,  על  להם  סיפרתי  המבקרים  במרכז  הסיור  בסוף 
ולהפתעתי הם שלפו מסמך ובו סיפורו של סבי, שניתן להם 
על ידי בית הספר ״אהלם״, שבו הוא למד ושחלק לא קטן 

מהתערוכה במוזיאון בית הספר מוקדש לו.

בגרמנית  שיחה  למעגל  החברות  הצטרפו  השני,  בחלק 
)הכוונה הייתה לאפשר שיחה קולחת ללא צורך במתרגם(.

לבקשתי, תמצתה עבורי איריס את עיקרי הדברים:
“הנציגים הביעו הרבה עניין וסקרנות בצורת חיינו כחברות 
יגור. חלק גדול מהם ביקרו בעבר בישראל וסיקרן אותם 
עוסקות  אנחנו  במה  שאלו  הם  מאז.  השתנה  מה  לשמוע 
במקצוענו. מצב משפחותינו ודרך קליטתנו בקיבוץ. הקיבוץ 
המשותף של פעם לעומת הקיבוץ המתחדש. סוגי תעסוקה 
והעסקים של יגור. נקודה שסיקרנה אותם במיוחד הייתה 
החיבור של הדת והמסורת היהודית לאדמה ולטבע ואיך 
לידי ביטוי בקהילה חקלאית. סיפור הקמתם של  זה בא 

בית אחווה ויד למגינים היו עוד נקודות עם ענין רב.״

ומוסיפה קרולין: הם התענינו לשמוע איך אנחנו מרגישים 
אנחנו  ולמה  לנו,  קשה  מה  בארץ,  לחיות  ההחלטה  עם 

מתגעגעים לגרמניה.

המבקרים סיכמו את המפגש כחוויה מלמדת ומשמעותית 
עבורם וחלקם גם הבטיחו לחזור.
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חוזר  בכיסוח  בהרבה  גבוהות  ועלויות  מאוד  רבה  עבודה 
שהתארכו  החורף,  גשמי  הפתוחים.  השטחים  של  ונשנה 
של  ונמרץ  חוזר  לצימוח  גורמים  אפריל,  סוף  עד  השנה 
עשבים  כיסוחי  של  נוסף  סיבוב  מאיתנו  ודורש  העשבים 

בכל הקיבוץ.
הצוות המקצועי של הענף קטן יחסית לשטחים הנרחבים 
קבלן  צוותי  של  בעזרה  שוטפת  לאחזקה  השנה  ופועל 

בכיסוח העשבים בימות החורף. 
אנו מודעים לנושא העשבים בשטחי הנוי ומתוכננים להגיע 

לכל אזור לפי תוכנית העבודה. 

במידה  זאת,  עם  אך  והסבלנות,  ההבנה  על  לכם  נודה 
ונתקלתם באזור שדורש כיסוח דחוף, נשמח לשמוע ולטפל 

בהקדם האפשרי.

קידום גינון חכם ביגור
כמטרה  לעצמנו  ששמנו  חשובים,  נושאים  מספר  ישנם 

השנה לקידום, כחלק מצמצום היקף העבודה השוטפת 

גלי גורביץ - מנהל ענף הנוי, הדר רודין - יועץ ומלווה לענף
הגשמים   עונת  ולשמחתנו  מאי  בחודש  כבר  נמצאים  אנו 

טרם הסתיימה.

סדורה,  שנתית  עבודה  תוכנית  לפי  כיום  פועל  הנוי  ענף 
להלן חלק מהנושאים שבוצעו כחלק  מתוכנית זו:

גיזומי עצים בקיבוץ
כפי שעדכנו בעבר, במהלך קיץ 2022 ועד לחודשי החורף 
בנוי בפרוייקט משמעותי, שכלל  הראשונים השנה עסקנו 
גיזום ועיצוב בגובה לעשרות עצים בוגרים ברחבי הקיבוץ. 
טיפול בהיקף ובאופי כזה לא בוצע ביגור בשנים האחרונות 
ומיועד לתת מענה לבריאות ובטיחות העצים למשך שנים 

בעתיד.
לשמחתנו, בימי החורף שלאחר גמר הפרוייקט השנה, לא 
נתקלנו בקריסת עצים או ענפים משמעותיים )טפו, טפו..(

שתילות והתחדשות
באירועי ט״ו בשבט השנה התארגנו ביחד עם ילדי הקיבוץ, 
בענף,  פרוייקטים  מספר  לביצוע  והקהילה  הנעורים 

הכוללים שתילה ושיפור נראוּת החצר.
אחד הפרוייקטים כלל גיזומים וניקיונות של אזורי הגינון, 
בכביש  האקוסטי  לקיר  בסמוך  השנים,  עם  שהתנוונו 
העוקף. צוות הנוי ביצע את הכנת השטח, והשתילה בוצעה 

ביחד עם הקהילה בט״ו בשבט.

פרוייקט נוסף כלל שתילות באזור החנייה החדשה בסמוך 
לשכונת הסילו, כאשר את השתילה ביצענו בשיתוף פעולה 

עם נעורי יגור.

שלקחו  אלו  לכל  רבה  והערכה  תודה  לומר  המקום  זהו 
חלק בפרויקטים. אנו בענף מתכננים עוד השנה לקיים עוד 
מספר פעילויות לשיפור הנראוּת ולקידום גינון בר-קיימא 

ביחד עם הנעורים והקהילה.

עשבים ביגור
ביגור  הנוי  ענף  בהנהלה,  שהתקבלה  להחלטה  בהמשך 
אזורים  )למעט  עשבייה  מונעי  בחומרים  כלל  מרסס  לא 

מוגדרים בכביש העוקף(.
נהנים, מצד אחד מחצר אקולוגית  זו אנו  בקיום החלטה 
בהרבה, ירוקה ושופעת, אך מצד שני הנושא דורש מאיתנו 
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ובתוך מסגרת של עבודה באמצעים אקולוגיים וידידותיים 
לסביבה.

לאורך  מדורג  באופן  הנוי  בשטחי  יקודמו  אלו  נושאים 
העבודה  ולתוכנית  הענף  לתקציב  בהתאם  שנים,  מספר 

הנגזרת מהתקציב:
א. חיפוי קרקע: כבר השנה התחלנו בביצוע חיפויי קרקע 
במטרה לצמצם את היקף שטחי העשבייה. הציפוי מתבצע 
בוסתנים  באזורי  גזם  רסק  של  עבה  שכבה  פיזור  ע״י 
וחורשות. רסק הגזם מיועד להפחית את כמות העשבייה 

הגדלה בשטחים ובנוסף להגן ולשפר את מבנה הקרקע.

בהם  באזורים  עשבים:  הצצת  למניעת  ביריעה  שימוש  ב. 
אנו מבצעים שתילות חדשות, אנו מקדמים שימוש ביריעה 
ומאידך  העשבים  הצצת  מונעת את  מחד  אשר  חדשנית, 
מאפשרת את חלחול המים לקרקע ומעבר חמצן, שחשוב 

לפוריות ושגשוג הצמחים בגן הנוי.

אחת  הפתוחים:  בשטחים  בר  צמחי  וזריעת  שתילה  ג. 
השיטות אותן אנו מעוניינים לקדם גם ביגור כוללת שתילת 

פקעות וצמחי נוי ובר )כגון חצבים, כובע הנזיר, רקפות, בן 
חצב יקינטוני ועוד(.

מתאים  וטיפול  אלו  ממינים  צמחים  שתילת  מניסיון, 
הצמחים  התפשטות  את  מעודד  הבאות  בשנים  בשטחים 
ישנם  בו  למצב  להגיע  ניתן  שנים  מספר  לאחר  כאשר 
בשטחים הפתוחים אזורים נרחבים, בהם השתלטו צמחי 
)לפחות( במניעת  הבר על העשבים. התועלת הינה כפולה 

עשבים גבוהים וריבוי הפריחה והחן בשטחים.

ד. בחינה של מערכות ההשקיה והכנת תוכנית ייעול: ברחבי 
חלק  הנוי.  של  רבות  השקיה  מערכות  פועלות  הקיבוץ 
מראשי המערכות ישנים ודורשים שיפוץ או החלפה. משאב 
המים הינו אחד מהגורמים המהותיים והמשמעותיים לענף 
)ולתקציבו(. כבר השנה אנו מעוניינים לשדרג מספר  הנוי 
ראשי מערכת ולהביא תוכנית להמשך ההתיעלות בתחום 

המים לנוי לשנים הקרובות.

מעבר לאלו, אנו מבקשים לאחל לכל בית יגור קיץ נעים 
)וקריר ככל שניתן(.

עלה לרגל
דני אלעד ביקר בהר הבית

בהפקת  צה״ל  נכי  ארגון 
בירושלים  הלוחם  בית 
שלישית,  שנה  זו  אירגן, 
לנכי  הבית  בהר  ביקור 
כסאות  צמודי  צה״ל 
נכים  כ-20  גלגלים, 
איש.   40 סה״כ  ומלווים 
שעתיים  ארך  הביקור 
בוקר  ארוחת  וכלל 
וסיור  הכותל  ברחבת 
הבית.  בהר  שעתיים  של 
כניסה  התאפשרה  לא 
אין  אבל  למסגדים, 
להסתובב  מניעה  שום 
המבנים  המצבות,  בין 
והמיצגים  ההסטוריים 
פתוח  המקום  השונים. 
מטייילים  מלא  לכולם, 
מהארץ ומחו״ל. ההגבלה 
קיום  על  היא  היחידה 
טקסים  או  תפילות 
דתיים. האווירה בהחלט 
בגלל  ונעימה.  נינוחה 
אליו  נלוו  הביקור  אופי 
הגבול  משמר  אנשי 

ומשטרה. אבל לא נדרשה שום פעולה מצידם. למבקרים אין מגע עם עובדי המקום. 
מי שבא לטייל לא חש בשום צורה את הסערה מסביב. הביקור התקיים ב״איסרו חג״, 
ולכן התכנסה קבוצה קטנה של חובשי כיפות לריקוד ותפילה על גשר הכניסה מחוץ 

למתחם עצמו, ולהוציא אותם לא נראו חובשי כיפות. 
דני: טיול מומלץ בחום, מקום יפה ומעניין, אווירה נעימה בהחלט.
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מנהל התפעול של הבריכה השנה הוא אהרון כהן - 052-6856105
אחראי על אהרון מטעם יגור - נבו גולדשטיין 050-4822091 

)בכל מה שקשור לשימוש שוטף ולאירועים יש לעבוד מול אהרון(

עקרונות יסוד:
בריכת יגור מיועדת לחברי יגור ולאורחיהם בלבד.  -

אורחים של חברי יגור ייכנסו בנוכחות החבר המארח בלבד.  -
אורח הינו כל מי שאינו חבר יגור.        -

כללי בטיחות ונורמות התנהגות:
הכניסה לשטח הבריכה מותרת רק בשעות הפעילות. הבריכה נעולה לאחר שעות הפעילות.  -

שחייה ללא נוכחות מציל אסורה בהחלט.  -
יש להקפיד ולהישמע להוראות המציל.  -

ריצה ודחיפה בתחומי השטח המגודר מסביב לבריכה אסורים.  -
הקפיצה למים אסורה.  -

מותרת כניסה של עד 30 מתרחצים לבריכה )לתוך המים( - בנוכחות מציל אחד.   -
מעל ל-30 ועד 60 מתרחצים לכל היותר בבריכה - 2 מצילים.   

אנו נקפיד על נוהל זה ונשתדל לעבות את המשמרות במצילים במידת הצורך ועל פי היכולת.  
בעזיבת הבריכה יש לאסוף ולהשליך לפח כל פסולת אריזות ושאריות.  -

בשבתות וחגים - הכניסה לבריכה הינה מהשער התחתון בלבד.  -

בטיחות ילדים:
ילדים עד גיל 6 יהיו בהשגחה צמודה של ההורים ובאחריותם המלאה.  -

הרחצה בבריכת הילדים באחריות בלעדית של ההורים ובהשגחת מבוגר בלבד.   -
הפיקוח על הרחצה בבריכת הילדים אינו בהשגחת המציל.  

ילדים עד גיל 11 )מסיום כתה ה׳( המגיעים לבריכת השחייה חייבים בליווי מבוגר )מעל גיל 18(.  -
כל ילד מתחת לגיל 11 נדרש בווידוא של המציל לגבי יכולת השחייה שלו. במידה ואינו שוחה היטב ובטוח, ייאסר עליו לשחות ללא  -

השגחת הורים צמודה.  

טרם הכניסה לתוך הבריכה:
חובה להישטף במקלחת לפני הכניסה למים.  -

בעלי שיער ארוך מחוייבים באיסוף השיער )צמה הדוקה/גולגל( או כובע ים.  -
תינוקות לא גמולים מחוייבים בטיטול ובגד ים מותאם לבריכה.  -

הכניסה למים רק בבגדי ים )לא תחתונים וכו׳(.  -

אסור להכניס לשטח הבריכה:
כלבים, נרגילות, רמקולים, בקבוקים וכלים מזכוכית.

אסור להכניס לשפת הבריכה:
אוכל ושתייה, אלכוהול, שולחנות

הבריכה הינה שטח ציבורי האסור בעישון סיגריות. העישון מותר בפינה המיועדת לכך בלבד.

אורחים:
אורח מחויב בליווי צמוד של חבר במהלך כל שהותו בשטח הבריכה והמתחם שסביבה.  -

ילדים עד גיל 18 אינם יכולים להכניס אורחים ללא ליווי מבוגר )מעל גיל 18(.  -
הזמנת אורחים ע״י חבר באמצע השבוע )מעל 10 אנשים( מחייבת תיאום מראש עם מנהל הבריכה )אהרון כהן( והמארח יחוייב כפי   -

שנהוג באירוע פרטי.  
הזמנת אורחים למתחם הבריכה ע״י חבר בשבת - המארח יחוייב בסכום של 15 ש״ח לאורח.   -
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מעל 10 אורחים - המארח יחויב בנוסף, כפי שנהוג באירוע פרטי.  
כניסה בשבתות מהשער המערבי בלבד.   -

חיוב חבר מארח בגין שימוש במתחם - בריכה, מדשאות, ציוד אירוח והשתתפות בהוצאות אחזקה.   -
החיוב אינו רק עבור רחצה בבריכה.  

יש להציג את האורחים בפני המציל עם ההגעה לבריכה ולעדכן בעזיבת המתחם.  -

אירועים פרטיים - בשעות פעילות הבריכה או לאחר מכן - הינם בהתאם לכללים הבאים:
יש לתאם אירועים מראש עם מנהל התפעול  - אהרון כהן 052-6856105.  -

יש לדאוג למציל מטעם המארח על פי רשימת מצילים ומע״רים המתעדכנת מפעם לפעם.    -
הסגירה מול המציל/מע״ר הינה באופן פרטי, אך חובה ליידע על כך מראש את מנהל הבריכה.  -

אירוע פרטי יחויב ב-250 ש״ח עד 30 איש וב-100 ש״ח נוספים מעבר לכך.  -

שעות כניסה:

ימים ראשון עד חמישי 06:00 - 10:00 / 15:00 - 19:00 חודש יוני: 
יום שישי 06:00 - 18:00, שבת 10:00 - 18:00  

ימים ראשון עד חמישי 06:00 - 12:00 / 14:00 - 20:00 )ימי חמישי סגירה ב-21:00( יולי אוגוסט: 
שבת 09:00 - 18:00   

ימים ראשון עד חמישי 06:00 - 10:00 / 15:00 - 19:00  ספטמבר: 
יום שישי 06:00 - 18:00  
שבת וחג 10:00 - 18:00  

בית הקברות: דיווח ובקשה
שיפוץ החלקה הצבאית

גורמות לבלאי מואץ של אריחי האבן שבין המצבות. משרד הביטחון לקח על עצמו לשקם את  תזוזות הקרקע 
תכסית האריחים על ידי הזזה שלה, יציקת תשתית בטון מתחת וריצוף מחדש. 

העבודה כוללת גם את שיקום הגינון. 

בניית גדר חדשה
הושלמה בניית הגדר ההיקפית 
חזירים,  להרחקת  המיועדת 
חיים.  בעלי  ושאר  גיריות 
אלף   80 בהיקף  הפרוייקט 
הדתות  משרד  באדיבות  ש״ח 

והמועצה האזורית. 
לסגור  מתבקשים  החברים 
את השער אחרי הביקור בבית 

הקברות!

אישור חלקת קבורה נוספת
לאחרונה אושרה חלקה נוספת 
לקבורה בהמשך לשטח הקיים.



9.6.2023  גיליון מס׳ 5043 14

לוין קיפניס כתב: “קשתנו על שכמנו… ליער חביבנו נלך גדול 
וקט״. 

פארק  לנו  בנו  אתגרים״  “עידן  חברת  האקליפטוסים  ביער 
מדהים. מתקנים לגדולים ולצעירים. הוספנו משחקי עץ ורחבת 

ג׳ימבורי )תודה לגלעד גרטמן(. 
מוסיקה נעימה התנגנה ברקע. 

כיתת  כניסת  לכבוד  טקס  ערכו  והמדריכים  א׳  כיתה  ילדי 
“צבעוני״ לחברת הילדים. כל הילדים צלחו במעבר בשער המים, 

ולסיום ״מחנות העולים״ הדליקו כתובת אש מרשימה. 
מזג האוויר היה לטובתנו. 

כל הקהל הסתובב חופשי ומחוייך. 
וכך  טעימים  היו  הקרטיבים  ארוכים.  מאוד  היו  לא  התורים 

נגמר עוד חג מוצלח.
תודה ליותם ברקן על ההגברה. תודה לליאור שחר החובש. 

תודה לנוער יגור המקסימים שעבדו ועזרו מאוד.  
מאיתנו צוות החג: אהוד קוטליאר, חן נועם, עינב רוזיאו ותמי.

ללואן ועידן שבתאי
לצביקה רביב
לקורין רביב

ולכל בני המשפחה
להולדת הבן הנכד ליאם

לענבל ותום וינוקור
ליפתח ומידין שחר
ולכל בני המשפחה

להולדת הבן הנכד אדם
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שותפים  יותר  הרבה  לנו  היו  השנה 
חלק מתהליך שהבית  שזה  כנראה  לחג. 
נכונות  יותר  הרבה  יש  יגור.  בתוך  עובר 
ולתרום  להשתתף  החברים  מצד  ורצון 
כבר  זה  הגנים  אצל  שלנו.  לאירועים 
מתכוננים  אלא  באים,  רק  לא  מסורת, 
נורית  וריקודים,  שירים  ומכינים  מראש 
פארן עושה אצלנו יוגה פעמיים בשבוע, 
התקשרתי להגיד לה, שבשבוע הביכורים 
לי  יצא  פתאום  וככה  מבוטל,  השיעור 
הסכימה  והיא  במקום״  תשירי  “אולי 
אותה,  ילווה  שיוסי  ביקשה  ורק  מיד, 
קרה  דבר  אותו  בשמחה.  הסכים  והוא 
לי עם עידו זמיר. רציתי שהדיירים יראו 
טרקטור בחג, התקשרתי אליו והוא מיד 
הסכים ולא ניסה להסביר כמה זה קשה 
השותפות  בזכות  מעשי.  ולא  ומורכב 
ומרגש  מקסים  חג  יצא  מיגור,  והעזרה 

לכולנו. 
את  להוציא  היא  המטרה  חג,  בכל 
להם  לתת  השגרה,  מחיי  הדיירים 
מה  זה  מהקהילה.  חלק  שהם  הרגשה 
שמיוחד ב”בית אחווה״, החיבור לקיבוץ 

ושמחה,  חג  מקבלים  הדיירים  מנצחים,  הצדדים  שני  הזאת  בשותפות  ולקהילה. 
ומהצד השני, העוסקים במלאכה, מהילדים ועד הבוגרים, חווים עשייה ותרומה עם 
המון משמעות. חשוב בעיני במיוחד השיעור שהילדים מקבלים )שהוא כמובן נכון 
לכל גיל!(: שמבוגרים וקשישים הם לא משהו מפחיד או מרתיע, שמתרחקים ממנו, 
אלא להיפך, משהו שקשור בשמחה ובעונג ובגאווה. הכי ריגש אותי ששמעתי אמא 

אחת אומרת, שהבן  אמר לה “היום הולכים לשמח את המבוגרים בבית אחווה״.

רוצה להודות על כל הטוב שעוטף אותנו:
לעמוס יובל על הנגינה, על ריקודים המקסימים - ילדי גן חצב ועפרי, ילדי גן אורן 
ותמי, לקרן טנא והבנות ולאפרת ושפי, על השירה - נורית ויוסי, לשושן מדלינגר 
לגד״ש,  - על הבאת ביכורים.  לילדי לכיתה ד׳  והילדים, שהכינו ברכות אישיות, 
ובמיוחד לעידו ורועי - על הטרקטור וביכורי השדה. וכמו תמיד, ליווה אותנו יותם 

ברקן - על הגברה.
אילנה שטנגל

לדור ועדי גונן 
לנישואיהם

לעופר ורבקה גונן
ולכל בני המשפחה

לאהוד ומריס קוטליאר
לנישואיהם

לעודד ורבקה קוטליאר
ולמשה סנדר

ולכל בני המשפחה
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שיחה עם יוליה איריס וארבל יעקב על תערוכת הביכורים בצילום של יוליה
בבית בר-יהודה נפתחה תערוכת צילומים של יוליה איריס, 
היא  התערוכה  של  האוצרת  הטבע״.  את  “לעצור  הנקראת 

ארבל יעקב.  

את  לתערוכה(:  בכניסה  המוצג  האישי,  הדף  )מתוך  יוליה 
בצילום  הקורונה.  בתקופת  התחלתי  הצילום  בעולם  דרכי 
לטבע  שלי  והאהבה  הפשטות  את  ביטוי  לידי  מביאה  אני 
הצצה  )לצופה(  מעניקה  שלי  הבכורה  תערוכת  ולאוצרותיו. 
לעולמי ולדרך שבה אני בוחרת לעצור את הרגע ולתעד אותו. 
החיבור והקשר של החיים עם הטבע הוא קו המוביל ומתווה 
לי את הדרך. עדשת המאקרו שלי מאפשרת לתעד את הירידה 

שלי לפרטים קטנים שאני בוחרת לצלם בתמונה”  

בשיחה היא מוסיפה: אני מאוד צבעונית. קשה לי עם שחור-
לבן, עם האפרוריות. אני צריכה המון צבע. באתי עם רצון 
זיכרון  לי  יש  תמונה  בכל  כי  תמונות,   100 לפחות  להציג 
ולעיתים יש סיפור אישי. אבל ארבל שכנעה אותי לבחור את 
הנושא שאני רוצה להציג וגם להצטמצם בכמות. היא לימדה 
אותי ש״כמה שיותר פשוט יותר יפה״. יחד איתה עברתי את 
התהליך של הבחירה, שבעצמו הוא מאוד חוויתי אבל לא קל. 

ארבל: למדתי עיצוב והמרצה שלנו לימד אותנו שלעיתים כל 
המוסיף גורע. אני חיפשתי את הפשטות, כדי לתת כבוד לכל 
תמונה ותמונה. כדי לא לאבד את הקהל, צריך לזקק ולבחור 

את הצילומים הטובים.

מדוע בחרתן את השם “לעצור את הטבע״?
תמונות  בחרנו  בתערוכה  תנועה.  הזמן  כל  יש  בטבע  ארבל: 
מקרבת  מגדלת,  זכוכית  כמו  שהיא  מקרו,  בעדשת  שצולמו 
ההתבוננות  בהם.  נבחין  לא  רגילה  שבעין  פרטים  וחושפת 
עלים  שכבת  או  הצמח,  גבעול  על  החילזון  בתנועת  מקרוב 
בשלכת שבתחתיתה כתוב “סדר וכאוס״ מסבירים את השם 

“לעצור את הטבע״, כי הצילום מקבע מצב, ברגע.  

כאוצרת מה היה הקו המנחה בבחירת הצילומים? 
אנשים רבים עברו ולא עצרו במקומות שהיא עצרה וצילמה. 

אלה המצבים בטבע וזוויות הצילום שהיא בחרה כדי לבטא 
וזה  משמעות,  להם  נתנה  שהיא  רגעים  שלה.  החוויה  את 
)לנצור(  ולאצור  לעצור  מבחינתי המובן של השם לתערוכה, 
המבקרים.  לקהל  להעביר  רצינו  זה  את  בטבע.  הרגע  את 
מבחינתי, אפילו אדם אחד יעצור לרגע וירגיש את החוויה של 

הצלמת, זו כבר הצלחה.

יוליה: מסתבר שעיצוב התערוכה גם הוא תהליך של יצירה. 
לראות  היכולת  לה  הייתה  יצירתית.  מאוד  בעצמה  ארבל 
בעיצוב  לבטא  כיצד  התערוכה.  של  הרחבה  התמונה  את 
את הפשטות ואפשרות להתבונן מקרוב בכל צילום וצילום.  
אני חשבתי על רעיונות שונים, אבל היא מיקדה אותי. היא 

הכניסה סדר וארגון. 

היו  וארבל  יוליה  לשם,  בבואי  התערוכה.  לפתיחת  באתי 
מוקפות בחברים וילדים. האווירה הייתה חגיגית. ההתרגשות 
שלהן,  הביתי  הקהל  עם  ומפרגן,  חם  מפגש  שם  היה  רבה. 
הורים, ילדים ואנשי חינוך חברי יגור, חברים ומשפחה. בשביל 
יוליה, שמצלמת כבר כמה שנים, הצגת תערוכת ביכורים היא 
כמו לקפוץ למים בפעם הראשונה לבד בלי היד התומכת של 
ראשונה  פעם  וזו  מפרפר,  הלב  קצת  מפחיד,  קצת  ההורים. 
שצריך להתמודד פנים אל פנים עם ביקורת מפרגנת או לא. 
והאמת שבמקרה של יוליה המשוב ותגובות הקהל היו הגורם 

העיקרי שדירבן אותה להציג את צילומיה בתערוכה. 

איך את מרגישה לאחר פתיחת התערוכה? 
“זה בהחלט מרגש!״ היא אומרת בחיוך רחב.

האם יהיה לזה המשך? היא עדיין לא החליטה באופן סופי. 
אומרת,  היא  לקהילה״,  היחס  את  אצלי  חידדה  “הקורונה 
ליגור שינו בי הרבה דברים. אני  “אבל ההכנות לחג המאה 
אוהבת  את  הקהילה  הזאת.  לא  יודעת  להסביר  את  זה 
ואיך זה קרה. משהו במקום הזה, הביחד הזה, הציף לי הרבה 
באופן  להתפתח  לצלם,  משחק,  ללמוד  הרצון  ואת  רגשות 
אישי. אני עושה את זה למען הבנות שלי, אבל לא רק, גם 

בשביל עצמי. 
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המפגש הראשון שלי עם יוליה התקיים לפני שתים-
עשרה שנים. ערב הקבלה לחברות של סרגי ושלה. 
מעצם  נבוכים  קצת  צעירים,  אנשים  שני  ראיתי 
לקראת  ומתוחים  חוזרת  הצבעה  לעבור  הצורך 
של  בסופו  אושרה  חברותם  שתתקבל.  ההחלטה 
עניין.  “היום אני במקום אחר לגמרי״, היא אומרת. 
“סגרתי את זה מאחוריי״. והיא באמת במקום אחר. 
כשאני שואלת, במה עוד היא מתעניינת, אני כמעט 
מקבלת קצת סחרחורת: היא מצלמת, לומדת עריכה 
אחריו  השאיר  הוא  צלם.  היה  שלי  “סבא  בוודיאו 
לי  והזכירו  לרוסיה  אותי  שהחזירו  תמונות  המון 
גם את הנופים שהשארתי מאחור״. משתתפת בחוג 
ופעילה  רוקדת  פוליאק-גרודמן,  יאנה  של  לדרמה 
בתוכי  חידדה  בחגים  “המעורבות  ביגור.  בתרבות 
ביגור״.  החגים  מסורת  של  והמשמעות  היחס  את 
וממשיכה: ״כמו כן, אני משתתפת בקורס למנהיגות 
צעירה במועצה בשיתוף התנועה הקיבוצית וקרן ברל 
החיים  איכות  על  ולהשפיע  להכיר  רוצה  כצנלסון. 
של תושבי המועצה״.  כמו שלמדה אצל הבמאי גדי 
בכר: “אם תתנו לקהילה מה שהם רוצים, זה יהיה 

בידור. אם תתנו מה שצריך, זו תרבות״. 

פרנסה יש?
איזו שאלה? למדתי במגמת שיווק ועובדת בשיווק 
מלאה  במשרה  אמא  קטנים.  עסקים  של  מוצרים 
לשלוש בנות: אוריין )12(, ליאור )10( ושרון )8(. אחת 
מהן, ליאור, משתתפת בחוג למעופפים בהתעמלות 

אקרובטית... 

בשבוע  הכל  מספיקה  את  ואיך  ישנה  את  מתי 
ימים?  

“סרגיי מאוד עוזר ומפרגן לי״, היא עונה בחיוך.

הבריכה,  מנהל  כהן,  אהרון 
לשני  סבא   ,66 בן  ביאליק,  מקרית 

נכדים. 
שלושים שנה בעסקי בריכות, ולפני זה 

בצי הסוחר. 
מתחיל שנה רביעית ביגור. 

אוהב את האנשים ביגור, והנוף. כמובן.
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אורי רודן - לזכרו

אורי נולד ב-27 באוקטובר 1978, בן בכור לאברם ורוחלה 
ז״ל, אח לאמרי ואיתי, נשוי לקרן ואב למורן ושקד. 

בן כיתת ״מעין״. 
וממנה  השיתופית  היגורית  החינוך  במערכת  והתחנך  גדל 
שאב ורכש את ערכיו ואת עקרונותיו. מילדות ניכרה אהבתו 
של אורי לטבע ולהר הירוק בצד אהבתו לשחייה, בה הקפיד 

להתאמן גם לאורך שנות בגרותו. 

רוחלה. בצד האובדן הצליח   – נפטרה אימו   11 בן  בהיותו 
אורי לשמר ולפתח אורח חיים בריא, מלא בהומור ושמחת 

חיים. 

שירות  ושירת  הנח״ל  לחטיבת  אורי  התגייס   1997 בשנת 
צבאי מלא כלוחם. סיפוריו על תקופת המארבים בלבנון היו 

תמיד מתובלים בהומור ובציניות, שכל כך אפיינו אותו. 

לטבע  ונחשף  בעולם  אורי  טייל  מהצבא  שחרורו  לאחר 
ונופי  אותו  משך  הרחוק  המזרח  מגוונות.  ולתרבויות 

ההימלאיה קראו לו לשוב אליהם פעם אחר פעם. 

במשתלת  לעבוד  אורי  התחיל  בעולם,  מהטיולים  בשובו 
יגור, בה עבד שנים רבות כמנהל המחלקה העיסקית. אורי 
להצלחות  המחלקה  את  והוביל  המשתלה  את  מאוד  אהב 
ללמוד  אורי  החל  במשתלה  עבודתו  במהלך  מרשימות. 
גדולה,  הייתה  וחבריו  אחיו  על  בהתנסות  והנאתו  טווינא 

בניגוד לתחושותיהם של שפני הניסיון שלו. 

הרך.  הגיל  במסגרת  לעבוד  ליגור  כשהגיעה  הכיר  קרן  את 
לחתונה  שהוביל  אהבה,  סיפור  התפתח  עמוקה  מחברוּת 
ולהקמת משפחה. קרן ואורי הקימו את ביתם ביגור, בצל 
אבריו  רמ״ח  בכל  אבא  היה  אורי  אהב.  כך  שכל  הכרמל 
מוחלטת.  הייתה  ולקרן  ושקד,  מורן   – לילדיו  ומסירותו 
וזמנים  ולטיולים  לטבע  האהבה  את  לילדיו  הנחיל  אורי 
משפחתיים רבים עברו עליהם בנקודות חמד ברחבי הארץ, 

הר   הוא   במיוחד   עליהם   האהוב   כשהמקום  
הכרמל. 

בימי  ז״ל,  אברם  אביו,  את  סעד  בכור,  כבן  אורי, 
עם  לאחיו  וכוח  תמיכה  של  מקור  והיווה  מחלתו 
פטירת אביהם. אורי אימץ באופן טבעי את תפקיד 
“אב המשפחה״ ודאג לשמר ולאחד את המשפחה, 
בהומור,   – זאת  וכל  ועוגן.  בית  להיות  לתמוך, 
בציניות וביושרה הפנימית שהובילו אותו כל חייו. 

מחלת  התגלתה  אברם,  של  פטירתו  לאחר  מעט 
הסרטן בגופו של אורי. אורי נלחם במחלה באמצעות 
שמירה על שמחת חיים, על פעילות גופנית ובעיקר 
אהבת  הפגין  אורי  למשפחתו.  האהבה  באמצעות 
המחלה.  התקדמות  במהלך  לחיות  עז  ויצר  חיים 
אורי נלחם בעוז בהשלכות המחלה, מתוך האהבה 

והרצון להמשיך להיות כאן עבור קרן והילדים. 

נפטר  והוא  למחלה,  אורי  של  גופו  נכנע  אתמול, 
בשלווה בזרועותיה של קרן. 

רוחו ומורשתו ימשיכו ללוות אותנו לעד. 

יהי זיכרו בליבנו.

*
קשה למצוא מילים שיסכמו חיים שנקטעו מוקדם מידי, ובכלל הכי חשוב לי זה קודם כל להודות לכולכם שבאתם 

לעטוף אותנו באהבה ובכבוד, שאורי הרוויח בחייו.
אורי היה לי אח גדול לפי הספר: בילדות זרק אותי על הספה וכופף את ידיי, וכשגדלנו נהיה דמות מגוננת ומעניקה 
ביטחון. איתו הרגשתי חזק פי שניים, שייך למקום – אם זה בעבודה שקיבל וחנך אותי במשתלה, אם זה ברחבת 

ריקודים, שלא אביך את עצמי לבד, או בהר ובטבע כסוחב את פק״ל הקפה.
הוא תמיד היה שם לתמוך ולתת גב, לתת חיוך או אמירה עוקצנית ומצחיקה, וכל זה יחסר לנו מאוד.

הטבע שאנו כל כך אוהבים הוא כידוע גם אכזר וקשוח, והמחלה הזו שבה לתקוף את משפחתנו, אבל אורי עם כוחות 
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העל שלו יכל לה במשך תקופה ארוכה ולא נתן לה להשפיע על חייו, תוך כדי הקים בית לקרן וגינה לילדים, ושמר 
על אופטימיות תמידית.

הייתי רוצה שכל אחד ייכנס עכשיו לזיכרונות הכי יפים שאורי חלק איתו, ואת הדמות הזו יראה עכשיו מול עיניו. 
בשבילי הוא אורי של ההר, אורי שמקים לנו צילייה בחוף שקמונה שכל כך אהב, שיער פרוע וארוך במסיבת טבע, 

עושה סודוקו על הכורסא או מכין פינג׳אן קפה בעסקית בעבודה.
השתחררת מהגוף החולה והאנרגיה שלך זרמה לעולם ותשפיע עלינו לנצח.

אוהבים מאוד מאוד ונצרוב אותך לתוכנו עמוק עמוק.

אורי׳לה יקר,

מי היה מאמין שנעמוד פה כולם, כל המשפחה שאהבת כל כך, ונדבר עליך בזמן עבר?
אני נזכרת בימים שהכרת את קרן, וקרן לא הפסיקה לדבר עליך ולספר עליך. הייתם כל כך מאוהבים.

כשפגשנו אותך בפעם הראשונה, צחקנו שהעלית את רף הגובה במשפחה.
אני זוכרת שהיית מתקשר אלי ומבקש שאכין לך את הסברינה שאתה אוהב – “אבל לא פרווה״, היית צוחק.

את ה״על האש״ עם אושרי, שחתך לך את הסטייק עם הצ׳ימיצ׳ורי, והיית הכי מאושר בעולם.
כל מפגש איתך היה זיכרון לנקודת זמן, שתלווה את כולנו תמיד, גם אותנו וגם את כל האחיינים.

אורי׳לה,
עברת תקופה קשה, וכולנו דאגנו והאמנו שאתה תנצח, כי אתה כל כך חזק, וכך היית עד הרגע האחרון.

תשמור על כולנו, ובמיוחד על קרן והילדים.
אוהבים אותך המון.

תנוח על משכבך בשלום – יהי זכרך ברוך.
הגר )אחותה של קרן(

“כבר השעה מאוחרת.
עוד מעט אורות לילה כבים.

עוד מעט תהיה רוח אחרת
ופתאום יחוורו עלים,

וארץ ושמים חרש
יתחילו להחליף פנים״.

אורי היקר,
איך אפשר להספיד וכבר לדבר בלשון עבר?

בן דוד יקר, איש משפחה למופת, אבא מסור. בעל חוש הומור וציניות כלבבי. חד כתער. תמיד אומר אמת ללא כחל 
ושרק. תוסס ונמרץ. חבר אמת. איש עבודה. תמיד נמצא כשצריך.

החשש של המחלה הארורה תמיד ריחף שם באוויר. והנה זה נחת עליך, ועל כולנו יחד איתך. בכל מעגל אפשרי. ידעת 
עליות ומורדות. תקופות טובות ותקופות פחות. ועכשיו אתה נח. אין יסורים ואין מכאובים.

ואיך מנחמים?
שלא נדע עוד צער?

אבל הצער כולו פה. כל כך מלא וכל כך נוכח. על החיים שנגדעו. על המשפחה היפה שלך ושל קרן. עליך שלא הספקת 
להגשים את כל מה שרצית.

שהמקום ינחם אתכם?
כולי תקווה שבאמת תמצאו נחמה במקום. בנופי הכרמל, שכה אהבת לטייל בהם. מורשת ומסורת שלמה שעברה 
מאב, לבן, לנכד. בשבילי הקיבוץ. באנשים שמקיפים וימשיכו להקיף. שנדע לנחם ולעטוף ולהישאר. פשוט להישאר 

איתכם ולצידכם.

“כבר השעה מאוחרת
אך מעגל לא נחתם.
מנורה ואש מבוערת

מאירות שוליו של ים.״
)נ.אלתרמן(

נוח בשלום על משכבך, בן דוד יקר ואהוב
בשם כולנו.

אוהבים ומחזקים.
בועז אוחנה
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חג יפה כל כך! חג קהילתי, בו אני מרגישה כמה הקיבוץ ואופיו באים לידי ביטוי ברגע עוצמתי אחד - ביכורי הענפים, 
והתהלוכה המרגשת, שמראה וחושפת כמה עושר ואושר יש לנו כאן.

ישנם כבר קיבוצים בהם יש פחות ופחות ענפים, ובחלק מהענפים רוב העובדים הם מחוץ לקיבוץ.
כמה יפה ונכון לראות שאנחנו עדיין מוקפים עשייה חקלאית מקומית, המבוססת על כוחות פנימיים משלנו.

וכמה נפלאה היתה האפשרות לפנק מביכורי הענפים את קהילתנו בזמן התהלוכה.
תודה רבה לענפי יגור על שיתוף הפעולה המבורך!

ביגור, מה שתופס חזק זה חג “מתגלגל״, מתחילים בטקס חגיגי וממשיכים לחגוג בחדר האוכל, בהפעלות ובבית הקפה.
השאלות שמעסיקות את צוותי החג, ובמיוחד בשבועות, הן מה נכון לקהילה, מתי לחגוג? האם בערב חג? האם למחרת?

מתי לעשות הפעלות? לפני הטקס או אחריו?
מחשבה רבה מושקעת בשאלה מה טוב לציבור שלנו.

התחלנו בטקס אותו הנחה זוג מקסים - גדי וסבינה רביב.
ביכורי תינוקות - 24 תינוקות עלו לבמה. הריקוד שליווה אותם היה כולו משירי יונתן גפן ז״ל. 

תודה לנעם נויפלד ותאיר רשף שביט.
ריקוד גברים יצא לפועל השנה והמיס את הקהל. תודה ליאנה גרודמן ולרקדנים.

ריקוד נשים שהפליאו להביא את רוח החג כמיטב המסורת! תודה לקרן טנא ולרקדניות.
בין לבין נהננו מתהלוכת הענפים הפעילים ביגור.

המשכנו בעיגול להפעלות שונות ומגוונות, כאשר במקביל הוגשה ארוחת חג חגיגית בחדר האוכל והופעל בית קפה 
במועדון.

תודה רבה לנבו גולדשטיין, לעידן גבריאל, לאוריאן לניס.

לאורך כל הערב ליווה אותנו ליאור שחר כחובש, שלא נהיה מודאגים.
תודה למאיה שמשי ולמתן וינקלר על הפעלת שזירת הפרחים.

תודה רבה ליפתח אמדורסקי מחוות הסוסים, שתמיד מפנה מזמנו ועוזר בתוך יום עבודה, מביא ומחזיר בלות חציר.
תודה לאיריס כרמי שעיצבה את מודעת החג.

תודה לצוות של אלופים ואלופות באמת!
ערבה שנקר אליאס, מורן לוויתן בצר, יוליה איריס, דנה אמזלג אגמון, גיל ברוך, רועי יובל, קרן אוחנה, נירית מלכין.

עינב רוזיאו


